
 
Akademický senát UK FTVS 

 
     

 Č.j.: AS-1/2012 
 

Zápis z řádného zasedání ze dne 10. 1. 2012 ve 13.00 hod 
 

Přítomni (bez titulů): viz prezenční listina 
Zaměstnanecká komora: Baláš, Dvorský, Horčic, Janák, Jelen, Kaplan, Kohlíková, Panská, 
Velenský, Vomáčko, Zahálka 
Studentská komora:Harbichová, Matouš, 
Omluveni: Čechovská (z), Hojka (z), Pokorná (z), Hradečná (s), Severýn (s),Šorm (s), 
Vokoun (s) 

 
Hosté: (bez titulů): Süss, Kovář, Miler, Gryc, Toman 
 

1. Schválení programu zasedání (předsedkyně AS FTVS Kohlíková): 

V úvodu předsedkyně AS FTVS navrhla zařazení dvou nových bodů do programu. Jednalo 

se o bod „Koordinační porada k dalšímu postupu UK ve věci Věcného záměru zákona o 

vysokých školách a Věcného záměru zákona o finanční pomoci studentům“. Tento bod 

navrhla předsedkyně AS FTVS zařadit hned po schválení programu a zápisu z minulého 

zasedání. Druhým bodem byl návrh „ Smlouva o nájmu nebytových prostor“. Tento bod 

navrhla předsedkyně AS FTVS zařadit před bod „Vnitřní předpisy“. Schválení zařazení 

bodu „Koordinační porada k dalšímu postupu UK ve věci Věcného záměru zákona o 

vysokých školách a Věcného záměru zákona o finanční pomoci studentům“, hlasování 

(12-0-0), Schválení zařazení bodu návrh „ Smlouva o nájmu nebytových prostor“, 

hlasování (12-0-0). Schválení programu zasedání 10.1.2012 (13-0-0). 

Usnesení: Oba doplňující body byly zařazeny do programu a Program zasedání byl 

schválen. 

2. Projednání a schválení zápisu z AS z řádného zasedání ze dne 13.12.2011 

(předsedkyně AS FTVS Kohlíková). Senátorka Panská navrhla v zápise upravit v bodě 8 

druhý odstavec. Tato připomínka byla do zápisu zapracována. Hlasování (13-0-0). 

Usnesení: Zápis ze zasedání dne 13.12.2011 byl schválen 

 

 



3. „Koordinační porada k dalšímu postupu UK ve věci Věcného záměru zákona o 

vysokých školách a Věcného záměru zákona o finanční pomoci studentům“ 

Předsedkyně AS FTVS Kohlíková informovala přítomné o aktivitě přicházející z půdy UK 

a AS UK. AS UK svolal na 12.1.2012předsedy AS jednotlivých fakult a zástupce 

studentských částí AS fakult. Zúčastní se senátorka Kohlíková a senátorka Harbichová. 

Dále se bude konat Shromáždění Akademické obce UK 19.1.2012 v 15.30 na Právnické 

fakultě UK viz „Příloha01-Koordinacni porada“. Za studentskou část akademické obce se 

zúčastní senátor AS UK Gryc, za zaměstnaneckou část senátor Zahálka. Předsedkyně AS 

FTVS vyzvala senátorky a senátory k zapojení do uvedených akcí a k propagaci mezi 

všemi členy Akademické obce. 

4. Vystoupení člena vedení UK FTVS, děkana (doc. Süss): 

Hovořil o těchto bodech: 

- Pan děkan pozdravil všechny přítomné v novém roce 2012 a popřál všem úspěchy a 

zdraví. Zhodnotil velmi stručně rok 2011, kde mimo různých úspěchů fakulty jako 

např. dobrý hospodářský výsledek byla fakulta zasažena i negativními dopady ve 

formě celospolečenského i lokálního hlediska (úmrtí prezidenta Václava Havla a 

několika členů Akademické obce FTVS UK). 

- Pan děkan zhodnotil uzavírání semestru (3. termín SZZK), kdy v počtu přes 30 

studentů se ukazuje pozitivní rozhodnutí pro realizaci tohoto dalšího termínu. 

Rozložení počtu studentů v širším časovém období odlehčí náporu koncentrovaného 

v letním termínu. 

- Pan děkan přednesl žádost ke svolání mimořádného zasedání AS FTVS na 24.1.2012 

vzhledem k přípravě projektů PRVOUK. Vedení FTVS UK se rozhodlo podat dva 

projekty. „Společenskovědní kinantropologie“ (koordinátor prof. Waic), 

„Biomedicíncká kinantropologie“ (koordinátoři doc. Heller a doc Jelen). Rozdělení 

kinantropologie na dvě části odpovídá potřebě zaměření jak fakulty, tak i zaměření 

studia PDS a možným zařazením při habilitačních a jmenovacích řízeních. 

V podobném směru je zaměřeno i rozdělení finančních prostředků „Specifického 

vysokoškolského výzkumu“. Jedná se o 1,9 mil. Za Společenskovědní sekci byl 

garantem navržen prof. Slepička a za Biomedicínckou sekci byli navržení Dr. Baláš a 

Mgr. Vomáčko. 



- Senátor Zahálka požádal pana děkana o poskytnutí projektu UNCE, který byl 

odevzdán na RUK a o jeho hodnocení. Pan děkan přislíbil, že projedná celou situaci 

s doc. Hellerem jako předkladatelem projektu UNCE. 

5. Doplňující volby do AS UK FTVS z řad studentů (předsedkyně AS FTVS Kohlíková, 

předseda legislativní komise Kaplan). 

Předseda legislativní komise Kaplan informoval o vyhlášení „Doplňovacích voleb do AS 

UK FTVS z řad studentů“ viz „Příloha02-Doplňujici volby“. 

Přednesl úvahu, kde by mělo být lokalizováno volební místo a zda-li se předsálí menzy při 

minulých volbách osvědčilo. Senátor Jindra konstatoval, že uvedené místo bylo vhodné. 

Senátor Zahálka položil dotaz, zda-li by bylo možné uvažovat o místě pod hlavním 

schodištěm za vrátnicí, kudy všichni studenti procházejí. 

Byla navržena volební komise ve složení senátor Jindra, senátor Baláš a studentka 

Panáčková. Hlasování:Jindra (12-0-1), Baláš (13-0-0), Panáčková (13-0-0). 

Komise si zvolila svého předsedu senátora Jindru. Předsedkyně AS FTVS vyzvala všechny 

přítomné k maximální propagaci voleb mezi Akademickou obcí. 

Usnesení: Dílčí volební komise pro „Doplňující volby do AS UK FTVS byla zvolena 

Hlasování: (13-0-0) 

Usnesení: AS FTVS vyhlašuje doplňující volby do AS UK FTVS z řad studentů. 

6. Projednání podkladů akreditační řízení bakalářského a navazujícího studijního 

oboru Aplikovaná tělesná výchova a sport osob se specifickými potřebami 

v prezenční i kombinované formě. (proděkan Miler) 

- Proděkan Miler představil materiál viz „Příloha03-Akreditace-dopis“, „Příloha03-1-

podklady“, „Příloha03-2-podklady“. Pan proděkan zdůraznil, že obor se více otevře pro 

osoby se zdravotním postižením. Jedná se o reakreditaci se změnou názvu. 

- Stanovisko Studijní komise přednesla senátorka Panská viz „Příloha03-Stanovisko-S-

komise“. 

- v diskuzi vystoupil senátor Vomáčko a položil dotaz zda-li budou moci studovat uvedený 

obor tělesně postižení. Proděkan Miler odpověděl, že bude nezbytné vždy zhodnotit míru 

postižení. 

- Senátor Jelen položil dotaz jak budou vedoucí jednotlivých kateder zajišťovat přístup 

k jednotlivým studentům v individuální rovině. Proděkan Miler vysvětlil, že existuje vždy 

možnost přizvání asistenta pro realizaci jakékoliv činnosti, ale toto pozvání by měl zvážit 

vedoucí katedry podle konkrétní potřeby.  

- Předsedkyně AS FTSV položila dotaz zda.li budou shodně a společně studovat studenti 



zdraví a handicapovaní. Proděkan Miler odpověděl, že ano. 

- Senátor Dvorský upozornil, že benevolence a přístup kateder k těmto studentům je 

limitován možnostmi každé katedry. 

Hlasování: (13-0-0). 

Usnesení: AS FTVS projednala schválil materiál “Akreditační řízení bakalářského a 

navazujícího studijního oboru Aplikovaná tělesná výchova a sport osob se specifickými 

potřebami v prezenční i kombinované formě”. 

7. Návrh „ Smlouva o nájmu nebytových prostor“ (proděkan Kovář). 

Smlouva o pronájmu prostor s FHS je připravena a na půdě FHS je schválena. Byly 

vzneseny připomínky k dislokaci místností bloku C. Ediční centrum bude umístěno na 

děkanátu. Probíhají jednání s KPS o umístění ve 2.p bloku C, zatím nedošlo k dohodě 

s pracovištěm LSM a AB o jejich přemístění. Pan proděkan upozornil, že dislokace 

nespadá do kompetence Akademického senátu. Dále uvedl, že pronájem prostor pro 

potřeby FHS nemusí schvalovat AS UK. 

- V následné diskuzi vystoupil senátor Vomáčko a položil dotaz, co se stane v případě 

neplacení nájmu. Pan proděkan vysvětlil, že veškerý nemovitý majetek patří UK a tím 

pádem by byla tato situace těžko vymahatelná. 

- Senátor Zahálka navrhl, aby byla do smlouvy doplněna data splatnosti. 

- Senátor Baláš položil dotaz, proč není ve smlouvě dohoda, že nový nábytek, co si přiveze 

FHS do prostor bloku C zůstane po ukončení nájmu v majetku FTVS. Proděkan Kovář 

vysvětlil, že se jedná o ústní domluvu a že uvedený bod ve smlouvě nebude. 

- Senátor Janák upozornil, že fakulta má právo uzavírat smlouvy i když právní subjektivita 

je v rámci celé UK. Navrhnul, aby konkretizace byly do smlouvy zahrnuty. 

- Předsedkyně AS FTSV Kohlíková položila dotaz na pronájem učeben, zda-li nevznikne 

kolize v rozvrhu vůči FTVS. Proděkan Kovář odpověděl, že se bude jednat o nově vzniklé 

učebny, takže ke kolizi se současným rozvrhem nedojde. 

- Předsedkyně AS FTSV Kohlíková shrnula, že je potřeba do smlouvy doplnit studijní 

obory FHS UK, které budou na půdě FTVS UK vyučovány a doplnit časové údaje o datu 

splatnosti nájmu za každý měsíc. Hlasování: (13-0-0). 

Usnesení: AS FTVS UK schválil návrh „Smlouva o nájmu nebytových prostor“. 

8. Vnitřní předpisy: (předseda Legislativní komise AS FTVS Kaplan) 

Vnitřní předpisy byly rozeslány všem senátorům i vedení FTVS UK. Někteří senátoři již 

podali připomínky (Vomáčko, Baláš). Dokumentem, který prochází ještě vnitřní evaluací 

je Statut. Uvedené předpisy budou zařazeny na jednání 24.1.2012.  



- pan děkan vyjádřil připomínku k bodům čl. 9 a písmenům a – h, která ´jsou z jeho 

pohledu zbytečné a mohly by být z dokumentu vypuštěny. Upozornil na riziko situace, kdy 

obecně předkládané dokumenty mohou schvalovat pouze v úrovni ano-ne a nepřipouští 

pozměňovací návrhy ze strany AS. Bod trvá. 

 

9. Různé 

Proděkan Kovář představil pana Tomana, který má v rámci UK na starosti program 

„Vizuální identita UK“. Cílem projektu je zpracovat „manuál“ vizuální identity. Jedná se o 

záležitost, kterou již několik let rozbíhá pan prorektor Šobr a jehož výstupem by měl být 

jednotný vizuální styl celé univerzity. FTVS předpokládá, že se jí podařit zapracovat 

vlastní vizuální identitu v rámci projektu univerzity. Jedná se o používání loga UK a 

FTVS, kdy ano, kdy ne, protože při vlastní evaluaci se FTVS při používání loga chová 

nahodile (např. hlavičkové papíry, vizitky apod.).  

- Pan Toman představil ideu jednotného vizuálního stylu, který je komplexním problémem 

komunikace. Jsou zapotřebí jasná a srozumitelná pravidla. Výsledkem by mělo být 

ulehčení práce při komunikaci.  

V následné diskuzi vystoupil senátor Jelen a položil dotaz na možné zahrnutí 3D loga 

(bannery, potisky apod.). Pan Toman odpověděl, že lze nastavit vnitřní potřeby jako jsou 

orientační značky v budovách, potisk aut apod. Jedná se o dlouhodobou koncepci v linii 

barvy-logo-písmo. 

- Proděkan Kovář připomněl, že největší problém je implementace do praxe a tento krok 

by měl být snahou vedení FTVS UK o zvýšení informovanosti vzhledem k AS FTVS. 

- Senátor Jelen položil dotaz, jak jsou tyto kroky koordinovány s RUK. Proděkan Kovář 

odpověděl, že RUK koordinuje kdy bude používáno logo univerzity a kdy logo fakult. 

 

Zapsal: Zahálka      Za AS UK FTVS – předsedkyně doc. MUDr. Eva Kohlíková, CSc. 

Na vědomí: doc. PhDr. Vladimír Süss, Ph.D., děkan UK FTVS 
  Ing. Tomáš Fořter, tajemník UK FTVS 
  PhDr. Karel Kovář PhD., proděkan pro rozvoj 

 PaedDr. Tomáš Miler, proděkan pro vědu,  
  členové AS UK FTVS  


